

## Terms and Conditions

The Library provides access to digitized documents strictly for noncommercial educational, research and private purposes and makes no warranty with regard to their use for other purposes. Some of our collections are protected by copyright. Publication and/or broadcast in any form (including electronic) requires prior written permission from the Library.

Each copy of any part of this document must contain there Terms and Conditions. With the usage of the library's online system to access or download a digitized document you accept there Terms and Conditions.

Reproductions of material on the web site may not be made for or donated to other repositories, nor may be further reproduced without written permission from the Library

For reproduction requests and permissions, please contact us. If citing materials, please give proper attribution of the source.

### Imprint:

Director: Mag. Renate Plöchl

Deputy director: Mag. Julian Sagmeister

Owner of medium: Oberösterreichische Landesbibliothek

Publisher: Oberösterreichische Landesbibliothek, 4021 Linz, Schillerplatz 2

### Contact:

Email: [landesbibliothek\(at\)ooe.gv.at](mailto:landesbibliothek(at)ooe.gv.at)

Telephone: +43(732) 7720-53100

Pfarreien des Landes ob der Enns von dem Passauer Bistum losgelöst. Diese wichtige Veränderung brachte aber auch die Schaffung vieler neuer Pfarreien mit sich, welcher Umstand wieder eine Vermehrung der Dekanate durch Verkleinerung der bereits bestehenden bedingte. In dieser Zeit (11. Dezember 1787) entstand auch das Dekanat Thalheim, welches folgende Pfarrsprengel in sich schloß: Eberstallzell, Fischlham, Grünau, Kirchham, St. Konrad, Kremsmünster, Lindach, Pettenbach, Ried, Roitham, Sipbachzell, Steinerkirchen, Steinhaus, Thalheim, Viechtwang, Vorchdorf, Wimsbach und die Expositur Paura, welche als dem Benefizium von Lambach im Jahre 1860 zum Dekanate Gaspoltshofen geschlagen wurde. Mit dem Neujahrstage 1909 trat eine Änderung der Dekanatseinteilung in Kraft. Das Dekanat Kremsmünster wurde neu gegründet. Dadurch und in Rücksichtnahme auf die geänderten Verkehrsverhältnisse trat bei weiten Dekanaten eine Verschiebung der Grenzen ein. Vier Dekanate erhielten eine neue Benennung. Darunter unser Dekanat Thalheim, das von 1909 an Dekanat Pettenbach heißt. Ende Mai 1916 wurde Hochw. Herr Pater Hermann Haasbauer, Pfarrer von Vorchdorf, Dechant des Dekanates Pettenbach und blieb es bis Juni 1923.

### Die Pfarrkirche.

Die Vorchdorfer erfreuen sich eines schönen Gotteshauses. Sein Erbauer ist der rühmige Abt Martin Resch v. Kremsmünster, ein gebürtiger Gmundner, der von 1698 bis